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Tid 
Onsdag 6 december 2023 kl. 13.30 – 16.30 

Plats 
Friskis & Svettis Kalmar 

Omfattning 
§ 19 – 30  

Närvarande  
Melker Labory Kommunledningskontoret 
Pernilla Printz Kvinnojouren 
Sandra Andersson Lokala folkbildningsrådet 
Natalie Olsen Friskis och Svettis 
Ann Ström Frykman Folktandvården 
Sophia Sundlin Kultur- och fritidsförvaltningen 
Cecilia Madsen Folktandvården 
Johan Augustsson Mötesplatserna 
Emmelie Wallgren Rädda barnen 
Lisa Easley Fryshuset 
Emma Wiström Arbetsmarknadsenheten 
Karina Borgemo Kalmar stadsmission 
Beate Fotland Axen  Svenska kyrkan 
Christopher Dywik Kommunstyrelsen 
Miguel Sanchez Guzman Ung i Kalmar 
Yvette Boklund Ung i Kalmar kommun 
Jonas Blomgren Kalmarhem 
Karin Rundkvist Majblomman 
Ulla Bigelius Majblomman 
Bente Transö Friluftsfrämjandet  
Liselotte Ross Kommunstyrelsen 
 

Sekreterare 
 
 
Melker Labory 

Justeras 
 
 
Liselotte Ross   Pernilla Printz 
Ordförande  Kvinnojouren  
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 § 19 

Inledning 
Liselotte Ross, ordförande, öppnade möte och hälsade alla välkomna. Hon informerade om 
förändring i tjänsteorganisationen vilket gjort att Melker Labory bistått med att möjliggöra 
dagens möte och att han också kommer vara sekreterare vid mötet. Liselotte berättar också att 
förändringen gjort att dagordning kastats om något, men att densamma innehåller de punkter 
som stod i kallelsen/inbjudan.      
  

§ 20 

Val av justerare  
Pernilla Printz valdes till justerare.   
 

§ 21 

Fastställande av dagordningen 
Liselotte redogjorde för förändringarna i dagordningen och densamma godkändes. Inga punkter 
under övrigt.  
 

§ 22 

Presentationsrunda och fördjupad presentation av tidigare ej presenterade 
organisationer 
Presentationsrunda genomförs och ej tidigare presenterade organisationer berättar kort om sina 
verksamheter. 
 

§ 23 

Val av representant från civilsamhället till rådets presidium 
Närvarande från civilsamhället meddelar att de innan mötet valt Britt Jonasson, Svenska kyrkan, 
som representant. Hon är inte närvarande vid mötet, men har innan meddelat att hon kan ställa 
upp. Hon är vald på ett år.  
 

§ 24 

Kalmar kommuns sociala kompass 
Melker och Sophia Sundlin berättar om sociala kompassen. För Kalmar som kommun i 
jämförelse med Sveriges övriga kommuner kan utvecklingen beskrivas som gynnsam. Ser man 
till utvecklingen i Kalmar på områdesnivå är det tre punkter som sticker ut. Ökad polarisering 
när Kalmar visar tecken på att likna storstäderna mer och mer. Fortsatta skillnader mellan 
könen. En åldrande befolkning.  
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§ 25 

Presentation och rundvandring Friskis & Svettis och rörelsepaus 
Rörelsepaus genomförs och Natalie Olsén presenterar Friskis & Svettis verksamhet i 
kombination med en rundvandring i lokalerna.  
 

§ 26  

Jämlika uppväxtvillkor och områdesbaserad samverkan 
Henrik Örnlind, doktorand socialt arbete Linnéuniversitet, berättar om sitt avhandlingsarbete 
med fokus på jämlika uppväxtvillkor och områdesbaserad samverkan. Han talar om tre 
regleringsproblem som dominerat den områdesbaserade urbanpolitiken. Det handlar om kapital 
som regleringsproblem där staden med sina områden är en sociospatial formation för 
ekonomiska produktion, konsumtion och arbete. Vidare talar han om demokrati och styrning 
som regleringsproblem där staden är en sociospatial formation för att styra, organisera och 
hantera kollektiva problem. Tredje punkten är social reproduktion som regleringsproblem där 
staden är en sociospatial formation för att organisera, upprätthålla och distribuera välfärd, hälsa, 
utbildning och kultur 
 

§ 27  

Workshop – Bidrag och uppslag till Kalmar kommuns VP 2024 
Workshop hålls där fyra grupper bildas och där grupperna ur ett folkhälsoperspektiv får tala om 
Kalmar kommuns verksamhetsplan för 2024 med fokus på skola, boende, näringsliv och 
sysselsättning. Följande noteringar görs av grupperna: 
 
Tryggare levnadsmiljöer – Ett grundläggande behov och bas. En förutsättning för hälsa. 
Studiecirklar för relationsbyggande. Föräldrautbildningar, föräldracafé eller föräldramingel för 
kunskapsbyggande. 
 
Trygghet genom sysselsättning – Integrationsarbete, men insatser som skapar integration på 
riktigt och inte ”lika möter lika”. Kultur till utsatta områden med föreningar som besöker olika 
områden. Insatser på landsbygden. Språk/kommunikation. Unga kan inte säga ja till ett jobb för 
att de saknar ID, Bank ID och bankkonto hur ska de då komma vidare? Gratis kollektivtrafik 
för att komma till sysselsättning. 
 
Alla barn ska klara skolan – Läxhjälp. Samutnyttjande av lokaler. Kunskapshöjande åtgärder för 
varje lärare/personal om att ställa frågor och veta vad de gör med svaret (YAM). Fokus och 
resurssättning till förskola och i förlängningen fortsätta med fördjupat hälsoarbete i lägre 
årskurser. Kultur på recept på skolorna. Resurser. Mindre skolor, mindre klasser och mer 
vuxennärvaro. Främjande arbetet behöver stärkas. BVC avslutas och det blir upp till 
förskolepersonal som inte hinner med. Förebyggande arbete läggs på skolans personal, men 
elevhälsan behöver förstärkas med mer personal. Finns internet i hemmet? Trångboddhet i 
hemmet? 
 
  



 4 (4) 

Folkhälsorådet 
 
 
 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 

2023-12-06 

 
§ 28 

Utbildningsdag 2024 
Olika förslag lyftes från gruppen. Hur hänges god folkhälsa och näringsliv samman? Hur kan 
samverkan med näringslivet i frågor kring folkhälsa se ut och vad skulle det kunna bidra till? 
Problematik kring ensamhet var ett annat område som nämndes. Vad säger forskning kring 
detta? Sedan fanns intresse att mer allmänt fördjupa sig i begreppet folkhälsa. Vad betyder 
begreppet? Hur ska det förstås? Hur koppla samman folkhälsa och jämlika livsvillkor? Ännu en 
tanke var att se till olika samhällsproblem och välja något eller några och koppla samman med 
folkhälsa.   
 

§ 29 

Övriga frågor 
Majblomman informerade kort om att det vid ansökningar till dem var viktigt att få med att 
någon intygar och därmed motiverar varför någon skulle få stöd av dem. Många ansökningar 
kan inte behandlas för att detta saknas.  
 

§ 30 

Mötet avslutas 
Liselotte berättar att kommunen alltid har lokal bokad för folkhälsorådet.  
 
Beslut fattades om att nästa möte ska hållas på Stadsmissionen, Södra långgatan.  
 
Mötena under 2024 kommer att hållas 8 februari, 16 maj, 12 september och 4 december. 
 
 
 
 
 
 
 
 


